
In The Picture Patrick Van Campenhout
Eanáir 2016 Eagraí BC Wushu agus galas spóirt 

Lúthchleasaithe barr Oiliúna Oilimpeach-cóiste meabhrach 

Thosaigh Patrick Van Campenhout ag foghlaim ealaín comhraic na Síne (Wushu) 40 bliain ó shin. Tháinig sé chun
bheith ina mhúinteoir agus tá sé ag múineadh Taijiquan agus Wushu ar feadh na mblianta. Le linn a 15 bliana mar
phríomh-lúthchleasaí, bhuaigh sé 3 bhonn Eorpach agus chríochnaigh sé sa 9ú háit ag Craobhchomórtais Dhomhanda
Wushu.  Ansin  mhúin  sé  bainistíocht  struis  ghairmiúil,  oiliúint  phearsanta,  tógáil  foirne  agus  eirgeanamaíocht.
D'fheidhmigh sé freisin in eagraíochtaí móra spóirt mar an BOIC, IOC, Sportaccord, ARISF agus Cónaidhm Idirnáisiúnta
Wushu. Déanann an t-iar-stiúrthóir BOIC seo traenáil ar fheidhmeannaigh agus POF. 

Cathain a thosaigh tú ar Wushu? 

Thosaigh mé ag foghlaim Wushu ag aois óg agus i
1985  chuaigh  mé  go  dtí  an  tSín  mar  an  1ú
Beilgeach  i  dtoscaireacht  oifigiúil  na  Beilge  le
haghaidh  seimineár  mór.  Ina  dhiaidh  sin  thaistil
mé  go  bliantúil  chun  na  Síne  chun  foirfeachta.
Lean mé mo Sifu Amien Ho ar feadh 20 bliain ag
taisteal  go  Amsterdam  gach  seachtain  agus  ag
traenáil ar feadh lá iomlán. 

Cé  acu  de  na  stíleanna  Taijiquan  éagsúla  is
deacra duit go pearsanta? 

Tá  roinnt  príomh-stíleanna  aitheanta  i  stíl
Taijiquan: stíl  Yang, Chen, Wu agus Sun. Is é stíl
Chen, an ceann bunaidh, an ceann is deacra agus
teastaíonn  go  leor  iarrachtaí  uaidh.  Níl  sé  seo
inrochtana ag gach duine. Mhúin mé stíl Yang agus
stíl Chen ach ní mhúinim ach stíl Yang don phobal.
Glacann mo chúntóirí ceachtanna príobháideacha
chun a gcuid scileanna a fheabhsú mar tá mé ag
múineadh é le 20 bliain le mo Sifu. 

Conas a tháinig tú chun rud a eagrú? 

D’fhonn Wushu a chur chun cinn sa Bheilg, bhí sé
tábhachtach comórtais agus intéirneachtaí a eagrú
d’fhonn  níos  mó  suime  a  mhúscailt  i  measc  an
phobail agus níos mó cleachtóirí a mhealladh. 

An raibh deacracht agat riamh eagrú? 

De ghnáth bíonn daoine ró-mhuiníneach ag eagrú
i  dtosach agus ní  féidir  leo gach rud a chur san
áireamh. Is é an “dea-chleachtas” a thagann in am
gur  féidir  le  heagraíochtaí  rith  go  réidh  trí
ullmhúchán maith. 

An bhfuil tú ag iarraidh rud éigin a bhaint amach
le d’eagraíocht? 

Déanaim  iarracht  Wushu  a  spreagadh  i  ngach
duine.  Cuirim  stíl  mhaireachtála  shláintiúil  chun
cinn  freisin.  Ina  theannta  sin,  ba  mhaith  liom
cabhrú le daoine iad féin a neartú go fisiciúil agus
go meabhrach, meas a thaispeáint do dhaoine eile
agus an fhoighne riachtanach a bheith acu. 

Cad  ba  cheart  don  lucht  eagraithe  aird  a
thabhairt air, dar leat? 

Ba  chóir  d’eagraithe  an  t-am  riachtanach  a
ghlacadh chun smaoineamh ar gach rud. Ba chóir
dóibh tosú go luath ar seo. Ansin is féidir leat tosú
ag scríobh plean. Ina theannta sin, beidh ar dhuine
a  bheith  in  ann  na  hurraitheoirí  riachtanacha  a
chur  ina  luí.  Pléitear  gnéithe  eile  freisin,  mar
bhainistíocht ama agus a leithéidí. 

Conas a dhéanfá cur síos ar éabhlóid Wushu sa
Bheilg? 

I  1979  bunaíodh  an  1ú  cónaidhm  ar  leibhéal
náisiúnta.  Ó shin  i  leith,  eagraíodh BKanna gach
bliain. Bhí oibrithe deonacha i gcónaí ag Wushu. I
1985 d’eagraíomar an 1ú Craobh Eorpach Wushu
sa  Bhruiséil.  Ba  spreagadh é  sin  chun  Wushu  a
chur chun cinn sa Bheilg.  Go náisiúnta luainímid
timpeall  2000 ball.  Tá go leor oibre le  déanamh
fós,  ach  caithfimid  é  a  dhéanamh  gan  aon
fhóirdheontas. 

Go raibh maith agat as an agallamh Patrick.

Guímid gach rath ort. 

http://www.vwi.be/
http://www.cornelisbedding.com/
http://www.high-5.be/
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